
1 

 

 Protokół Nr XXXV/13                                    
Sesji Rady Gminy Łomża 

odbytej w dniu 30 października 2013 r. 
 

Posiedzenie odbywało się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Łomża przy ul. Marii 
Skłodowskiej Curie 1a, pod przewodnictwem Pani Barbary Cychol – Przewodniczącej Rady Gminy. 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 10:00, zakończyło o godz. 15:30.  
 
W sesji udział wzięło 15 radnych, na ogólną liczbę 15 (zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 
nr 1 do protokołu). 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Jacek Nowakowski – Wójt Gminy, 
2. Zofia Brokowska – Skarbnik Gminy, 

3. Tomasz Walczuk – Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska, 

4. Krystyna Lipińska – inspektor, 

5. Antoni Szepietowski – inspektor, 

6. Katarzyna Jastrzębska – inspektor, 

7. Marcin Tabędzki – podinspektor. 

(lista obecności stanowi załącznik Nr 2 do protokołu) 
 
Sołtysi – 35 osób  (zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu)  
 
Przebieg sesji: 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Łomża dokonała otwarcia XXXV sesji i powitała radnych oraz 
zaproszonych gości. 
Następnie na podstawie listy obecności poinformowała, że w obradach sesyjnych uczestniczy 15 
radnych. Tym samym stwierdziła, że jest to wystarczająca liczba do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
 
Przewodnicząca poinformowała, że porządek obrad XXXV sesji Rady Gminy Łomża został radnym 
doręczony wraz z materiałami będącymi przedmiotem obrad w terminie ustawowym. Zapytała o 
uwagi do porządku obrad. 
Radny Chojnowski zaproponował przesunięcie punktu 10. porządku obrad na następną sesje. 
Stwierdził, że radni nie zdążyli zapoznać się z protokołem kontroli Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Kłys zwrócił się do radnych o pozostawienie w porządku 
obrad rozpatrzenia protokołu kontroli. Zwrócił uwagę, że poprzednie protokoły były rozpatrywane 
bez dostarczania ich radnym. 
 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek radnego Chojnowskiego o wykreślenie z 
porządku obrad punktu 10. W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 6 
radnych, 9 przeciwko. Większością głosów wniosek został odrzucony. 
 
Więcej uwag nie wniesiono. Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia porządku 
obrad. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych. Porządek został przyjęty 
jednogłośnie i przedstawia się następująco:  
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja z prac Wójta między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy podjętych na XXXIV sesji. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2013 rok, 

b) poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

c) uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Łomża, 

d) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

e) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Gminy 

Łomża na lata 2012 – 2015, 

f) powołania Łomżyńskiego Obszaru Funkcjonalnego. 

9. Informacja o przygotowaniu szkół do roku szkolnego i o stanie realizacji zadań oświatowych 

za poprzedni rok szkolny oraz o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach, których 

prowadzenie należy do zadań własnych Gminy Łomża. 

10. Rozpatrzenie wyników kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Łomża oraz przyjęcie 

wniosków i zaleceń pokontrolnych. 

11. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

12. Wolne wnioski. 

13. Zamknięcie obrad. 
 

Do punktu 3: 
 
Przewodnicząca poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji został wyłożony do wglądu radnych 
na poprzedzającym sesję posiedzeniu wspólnym Komisji. Zapytała o uwagi. Uwag nie zgłoszono, w 
związku z tym Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie jego przyjęcia. W głosowaniu 
jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Do punktu 4: 
 
Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym /sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu/. Poinformował m.in. o sukcesie szkół gminnych, które zajęły 
pierwsze miejsce w rywalizacji sportowej w województwie podlaskim. 
 
Przewodnicząca oddała głos Prezesowi OSP Stare Kupiski – Markowi Sitkowskiemu, który 
podziękował za przeznaczenie środków na zakup pojazdu pożarniczego do jednostki. Zaprosił 
radnych i Wójta na uroczystość poświęcenia wozu. 
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Do punktu 5: 
 
Wójt Gminy przedstawił informację o realizacji uchwał /informacja stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu/. 
 
Do punktu 6: 
 
W tym punkcie radni przedstawili interpelacje i zapytania. 
 
Radny Chojnowski ponownie zgłosił do remontu drogę w Mikołajkach oraz przeciekający dach w 
świetlicy w tej miejscowości. 
Radny Kuzia zgłosił sprawę braku przepustu przy nowej drodze w Nowych Kupiskach koło wsi 
Bożenica. Gospodarstwa są tam zalewane. Zgłosił również do wycinki zarośla przy drodze na łąki. 
Radna Boguska zawnioskowała o regulację stawu we wsi Stare Sierzputy. 
Radny Nieciecki podziękował za zakup pojazdu pożarniczego do jednostki OSP w Starych Kupiskach. 
Zgłosił sprawę nieodebranych śmieci od jednej z rodzin na ul. Krętej w Starych Kupiskach. 
Radna Jałowiecka zgłosiła interpelację w sprawie umieszczenia w wieloletnim planie wykonania 
projektu oświetlenia na ul. Konarskiej w Zawadach oraz wykonanie robót budowlanych 
/interpelacja stanowi załącznik Nr 6 do protokołu/. 
Radny Chiliński zawnioskował o wykonanie dodatkowych prac na drodze konarskiej w Siemieniu 
Nadrzecznym, gdzie obecnie zalewane są pola. Zasugerował obniżenie drogi i położenie płyt. Radny 
zgłosił również do remontu altankę widokową we wsi Siemień Nadrzeczny. 
Radny Lutostański podziękował za wykonanie oświetlenia na kolonii wsi Koty. 
 
Do punktu 7: 
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania udzielał Wójt Nowakowski oraz pracownicy Urzędu. 
 
W sprawie remontu dachu świetlicy w Mikołajkach Wójt wyraził zdanie, że tak jak w świetlicy w 
Modzelach prace będą wykonane w przyszłym roku. Zaproponował wstawienie do Wieloletniego 
Planu Inwestycyjnego uzupełnienia warstwy asfaltu na drodze w Mikołajkach. 
Odnosząc się do wniosku radnej Boguskiej, Wójt poinformował, że projekt i roboty budowlane 
regulacji stawu w Starych Sierzputach znajduje się w przedłożonym na podstawie ustaleń Komisji 
projekcie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na rok 2014. 
W sprawie zgłoszenia radnego Niecieckiego o nieodebranych śmieciach na ul. Krętej, inspektor 
Tabędzki poinformował, że firma zostanie zobligowana do odbioru odpadów. 
W sprawie interpelacji radnej Jałowieckiej dotyczącej oświetlenia ul. Konarskiej w Zawadach, Wójt 
zaproponował wykonanie dokumentacji na nieoświetlonym odcinku. 
W kwestii zgłoszenia radnego Chilińskiego, Wójt powiedział o możliwości przeprowadzenia rozmów 
w właścicielami pól w sprawie lokalizacji przepustu. Możliwe jest również rozwiązanie problemu za 
pomocą doraźnych prac poprzez obniżenie terenu. 
Zgłoszenie radnego Kuzi w sprawie odkrzaczenia pobocza drogi będzie mogło być zrealizowane na 
wiosnę przyszłego roku ze względu na brakujące środki na bieżące utrzymanie dróg. Do wniosku w 
sprawie przepustu na drodze do Bożenicy odniósł się inspektor Szepietowski. Poinformował, że 
realizowana na tej drodze inwestycja w ramach programu SAPARD obejmowała tylko teren wsi 
Nowe Kupiski, natomiast przepust położony jest w obrębie wsi Bożenica. Aby zrealizować to zadanie 
należy przeprowadzić całą stosowną procedurę. Sposób rozwiązania problemu może być rozważony 
w przyszłym roku. 
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Radna Dębowska – Ignaciuk podziękowała za realizację inwestycji przy świetlicy w Starych 
Modzelach. Jednocześnie zwróciła się o złożenie wniosku do dystrybutora energii o zwiększenie 
mocy na obiekt, obecnie zabezpieczone jest 16 amper, a potrzeba wg radnej co najmniej 32. 
Radna Boguska podziękowała Wójtowi za zrealizowanie inwestycji odwodnienia wsi Jarnuty. 
Radny Kłys podziękował Wójtowi za wykonanie odwodnienia na ul. Wesołej i Łomżyńskiej we wsi 
Jednaczewo. 
 
Do punktu 8.a: 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na 
poprzedzającym sesje posiedzeniu wspólnym Komisji. 
Skarbnik Gminy omówiła wprowadzone do projektu uchwały autopoprawki. Plan dochodów 
zmniejsza się o kwotę 41 782 zł dotacji na zagospodarowanie działki gminnej w miejscowości 
Siemień Nadrzeczny – wykonanie zadania przeniesiono na 2014 rok oraz o kwotę 24 907 zł na 
wykonanie ogrodzenia świetlicy wiejskiej w miejscowości Giełczyn – wniosek o dofinansowanie tego 
zadania został odrzucony. Plan wydatków na zadania własne zwiększa się dodatkowo o kwotę 8 329 
zł na utwardzenie placu przed budynkiem w miejscowości Nowe Kupiski (84,5 m2) oraz do kwoty 
37 368 zł na oświetlenie uliczne. Plan wydatków zmniejsza się o kwotę 334 787 zł z czego 41 782 zł 
pochodzących z dotacji, 23 218 zł (punkt widokowy w Siemieniu Nadrzecznym), 230 000 zł (zakup 
usług), 24 907 zł (dotacja), 14 880 zł (zagospodarowanie terenu wokół świetlicy wiejskiej w 
miejscowości Giełczyn). 
 
Radny Kuzia zapytał o zmniejszenie planu wydatków na zadania własne o kwotę 230 000 zł. 
Skarbnik poinformowała, że jest to związane z dochodami za odpady komunalne. 
Radny Chojnowski zapytał o kwotę 7 125 zł planowana na opracowanie planu aglomeracji 
łomżyńskiej. Wyjaśnień udzielił inspektor Szepietowski. Kwota ta jest przeznaczana na opracowanie 
nowego planu aglomeracji, pomniejszonego terytorialnie, aby osiągnięte zostały wskaźniki stopnia 
skanalizowania obszaru w ramach środków pochodzących z programu SAPARD. Koordynatorem 
zadania jest MPWiK w Łomży. 
 
Więcej uwag nie wniesiono. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do 
głosowania. W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 

Uchwała Nr XXXV/182/13 
w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok 

stanowi załącznik Nr 7 do protokołu 
 

Do punktu 8.b: 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na 
poprzedzającym sesję posiedzeniu wspólnym Komisji. Otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny Kłys zapytał o zróżnicowane stawki procentowe w niektórych sołectwach. Skarbnik 
poinformowała, że prowizja nie ulega podwyższeniu w sołectwach, w których sołtysi nie pobrali 
kwitariuszy do poboru opłaty za śmieci tj. w Gaci, Kotach, Modzelach – Skudoszach, Rybnie i Starej 
Łomży przy Szosie. 
Sołtys wsi Rybno Mieczysław Kaliściak zapytał, o ile byłaby zwiększona prowizja w jego wsi gdyby 
odebrał kwitariusze oraz czy pobór opłaty za śmieci jest dobrowolny. 
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Radny Kłys wyraził zdanie, że Rada wyznaczając sołtysów na inkasentów opłaty za śmieci nałożyła 
tym samym na nich obowiązek jej poboru. 
Przewodnicząca dodała, że od nowego roku będą obowiązywały nowe zasady poboru opłaty za 
śmieci. Obecne rozwiązania są tymczasowe. 
 
Po zakończonej dyskusji Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 12 radnych, 2 przeciwko, 1 wstrzymał 
się od głosu. Uchwała została podjęta większością głosów. 
 

Uchwała Nr XXXV/183/13 
w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 
stanowi załącznik Nr 8 do protokołu 

 
Do punktu 8.c: 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na 
poprzedzającym sesję posiedzeniu wspólnym Komisji. Otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Inspektor Tabędzki wymienił poprawki i korekty  w projekcie uchwały, które muszą być naniesione 
po konsultacji z nadzorem prawnym Wojewody Podlaskiego jako autopoprawki. 
 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono 
do głosowania. W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 

Uchwała Nr XXXV/184/13 
w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Łomża 

stanowi załącznik Nr 9 do protokołu 
 

Do punktu 8.d: 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na 
poprzedzającym sesję posiedzeniu wspólnym Komisji. Otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Inspektor Tabędzki wymienił zmiany jakie nanosi projekt uchwały w stosunku do pierwotnej wersji. 
Podstawowa zmiana jest zapewnienie przez gminę worków na odpady zbierane selektywnie, koszty 
wliczone będą do opłaty „śmieciowej”. 
 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono 
do glosowania. W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 

Uchwała Nr XXXVI/185/13 
w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 
za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

stanowi załącznik Nr 10 do protokołu 
 

Przewodnicząca zarządziła przerwę w obradach. 
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Po przerwie Przewodnicząca oddała głos Posłowi na Sejm RP Lechowi Kołakowskiemu. Poseł 
przedstawił sprawę braków w dokumentacji przedłożonej przez Regionalną Dyrekcję Dróg 
Krajowych i Autostrad do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Białymstoku w sprawie 
wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegająca na budowie 
drogi ekspresowej S 61. Jeżeli dokumenty nie zostaną uzupełnione wstrzymana zostanie budowa 
obwodnicy Łomży /interpelacja posła w tej sprawie stanowi załącznik Nr 11 do protokołu/. 
Zawnioskował do Rady o przyjęcie stanowiska w sprawie pilnej interwencji Ministra Transportu, 
Budownictwa i Gospodarki Morskiej w GDDKiA celem uzupełnienia brakującej dokumentacji. 
Radny Chojnowski zapytał o ewentualne zaniechania w staraniach sprawie obwodnicy Łomży. Poseł 
poinformował, że o budowę Via Baltica zabiega od ośmiu lat i nie było zaniechań z jego strony. 
Radna Dębowska – Ignaciuk zapytała Posła o możliwość interwencji i poparcia wniosku Rady Gminy 
o zmianę zapisów w Planie Ochrony Łomżyńskiego Parku Krajobrazowego Doliny Narwi w sprawie 
pokrzywdzonego jego zapisami rolnika z Gminy Łomża. 
Poseł poprosił o przekazanie dokumentacji w tej sprawie do swojego biura. 
Wójt Nowakowski zapytał o plany rządy w sprawie dołączania gmin do sąsiadujących z nimi 
miastami. 
Poseł Kołakowski powiedział, że nie posiada wiedzy na ten  temat. Poprosił o szczegółowe 
informacje, które będzie mógł sprawdzić w Warszawie. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad polegającej na wpisaniu w 
punkcie 9. przyjęcia stanowiska Rady w sprawie obwodnicy miasta Łomża i przesunięciu 
pozostałych punktów. W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych. 
Poprawka do porządku obrad została przyjęta jednogłośnie. 
 
Do punktu 8.e: 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany z 
poprawkami na poprzedzającym sesję posiedzeniu wspólnym Komisji. Otworzyła dyskusję. 
 
Radny Kłys zgłosił wniosek o dołączenie do Wieloletniego Planu Inwestycyjnego zadania 
przebudowy drogi powiatowej Łomża – Jednaczewo – Szablak – Nowogród /załącznik Nr 12 do 
protokołu/. Podkreślił, że wszystkie podejmowane przez gminę w tej sprawie działania 
uwarunkowane byłyby wcześniejszym przystąpieniem do realizacji zadania przez Starostwo 
Powiatowe w Łomży. Z informacji jakie radny uzyskał od Zarządu Dróg Powiatowych wynika, że 
projekt na odcinku Gminy Łomża będzie kosztował 30 tys. zł. Gmina Łomża miałaby go 
współfinansować wspólnie ze Starostwem Powiatowym. 
Wójt Nowakowski stwierdził, że mieszkańcy Jednaczewa domagali się wykonania projektu na tą 
drogę, ale na odcinku przez wieś i że popiera takie rozwiązanie. Podkreślił, że gmina nie będzie 
finansowała projektowania dróg powiatowych przez las. 
Radny Kłys wyraził zdanie, że wpisanie do WPI współfinansowania projektu na odcinku 1300 m. w 
granicach wsi Jednaczewo usatysfakcjonuje mieszkańców. We wniosku został wpisany cały odcinek, 
ponieważ była o nim mowa na spotkaniu z samorządowcami. Może on zostać zmieniony na 1300  
m. w granicach wsi. 
Inspektor Lipińska stwierdziła, że w WPI nie może zostać umieszczony zapis o odszkodowaniach za 
działki, który znajduje się we wniosku radnego Kłysa. Podkreśliła, że jest to zadanie własne 
Starostwa jako zarządcy drogi. 
W związku z powyższym radny Kłys zwrócił się o stosowne przeformułowanie wniosku, aby było 
możliwe wpisanie jego treści do WPI. 
Radny Jastrzębski zwrócił się o przedstawienie informacji na temat etapu na jakim jest budowa 
drogi Konarzyce – Łochtynowo i z Łomży do Szablaka. Wyraził zdanie, że ranga drogi Konarzyce – 
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Łochtynowo jest większa, jest tam też projekt, potrzebna będzie budowa mostu, a sam odcinek 
może stanowić część objazdu Łomży. 
Inspektor Lipińska poinformowała, że droga do Jednaczewa nie ma projektu, natomiast projekt na 
drogę Konarzyce – Łochtynowo był opiniowany przez Gminę Łomża w roku 2010 lub 2011 (droga 
realizowana ze „specustawy”) i stwierdzono w nim dużo uchybień. Przekazano uwagi Powiatowemu 
Zarządowi Dróg, z których inspektor część przytoczyła. Urząd Gminy kierował zapytania w sprawie 
etapu na jakim jest realizacja projektu. Zarząd odpowiedział, że uwagi zostały przekazane 
projektantowi. Jest zagrożenie, że całość dokumentacji jest obecnie nieaktualna, ponieważ mógł 
stracić ważność sporządzony wtórnik. Projekt nie przewidywał budowy mostu. Uwaga w tej sprawie 
również była przekazywana Zarządowi Dróg Powiatowych. Stwierdziła, że droga ta może być 
projektowana i istnieć bez mostu. 
Radny Chiliński stwierdził, że już dwa projekty na drogi powiatowe przepadły, a proponuje się do 
realizacji kolejny. 
Radna Dębowska – Ignaciuk wyraziła zdanie, że do planu należy albo wprowadzić obie omawiane 
drogi powiatowe z identycznymi zapisami, albo obie usunąć. 
 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wnioski radnych zgłoszone do projektu uchwały na sesji i 
na poprzedzającym sesję posiedzeniu wspólnym Komisji. 
W głosowaniu jawnym nad wnioskiem radnego Kłysa o umieszczenie w WPI współfinansowania 
przebudowy drogi powiatowej 1904 B w granicach wsi Jednaczewo udział wzięło 15 radnych. Za 
głosowało 14 radnych, 1 przeciwko. Wniosek został przyjęty większością głosów. 
W głosowaniu jawnym nad wnioskiem radnego Chojnowskiego o umieszczenie w WPI remontu 
drogi w Mikołajkach (projekt i roboty budowlane) udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 
radnych. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
W głosowaniu jawnym nad wnioskiem radnej Jałowieckiej o umieszczenie w WPI wykonania 
oświetlenia na ul. Konarskiej we wsi Zawady (lata 2014-2015) udział wzięło 15 radnych. Za 
głosowało 15 radnych. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
W głosowaniu jawnym nad wnioskiem radnej Boguskiej o umieszczenie w WPI renowacji stawu w 
Starych Sierzputach (projekt i roboty na rok 2014) udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 
radnych. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
W głosowaniu jawnym nad wnioskiem radnego Jastrzębskiego o umieszczenie w WPI 
współfinansowania projektu budowlanego na przebudowę drogi Nr 1948 B na odcinku Konarzyce – 
Łochtynowo na tych samych warunkach jak droga Łomża – Nowogród udział wzięło 15 radnych. Za 
głosowało 15 radnych. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
W głosowaniu jawnym nad wnioskiem radnego Chojnowskiego o umieszczenie w WPI przebudowy 
drogi gminnej Chojny Młode – Naruszczki (projekt w roku 2014, roboty w roku 2015) udział wzięło 
15 radnych. Za głosowało 15 radnych. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Następnie podjęta została dyskusja nad możliwością sfinansowania projektu na budowę biblioteki 
we wsi Stare Kupiski. 
Radny Nieciecki zaproponował, aby przekazać z budżetu środki na ten projekt i traktować to jako 
pewnego rodzaju pożyczkę, która zostanie zwrócona wraz z podziałem środków z kolejnego 
funduszu sołeckiego na zakup pomocy dydaktycznych dla szkoły, lub opału. 
Przewodnicząca zwróciła uwagę na to, że środki z funduszu sołeckiego na rok 2014 są już 
rozdzielone, natomiast na rok 2015 fundusz może zostać nieuchwalony. Zwróciła również uwagę na 
to, że to mieszkańcy podejmują decyzję w sprawie przeznaczenia funduszu. 
Radny Chiliński wyraził opinię, że pieniądze na projekt powinny zostać zebrane z inicjatywy radnego 
Niecieckiego, tak jak wcześniej zebrano środki w Podgórzu. 
Radny Chojnowski wyraził zdanie, że radny Nieciecki powinien zrezygnować z jednej z inwestycji na 
swoim terenie i w ten sposób zaoszczędzone środki przeznaczyć na projekt biblioteki. 
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Inspektor Lipińska poinformowała, że rezygnacja z któregokolwiek zadania w Starych Kupiskach 
wiązała będzie się z utratą pozwolenia na budowę. 
Radna Jałowiecka zaproponowała, aby powrócić do tematu projektu na bibliotekę w Starych 
Kupiskach, gdy radny Nieciecki znajdzie na to środki. Zwróciła uwagę na ilość inwestycji 
realizowanych w tej wsi. 
Radny Kłys wyraził opinię, że nieuczciwe jest proponowanie, aby radny Nieciecki rezygnował z 
którejś z inwestycji na terenie wsi Stare Kupiski w zamian za środki na projekt biblioteki, ponieważ 
są one nie dla niego, a dla mieszkańców. Zwrócił uwagę na wielkość wsi i ilość zamieszkujących ją 
mieszkańców. 
Radny Chojnowski zauważył, że Podgórze pomimo, że zamieszkuje je tylko 840 mieszkańców 
zdołało zebrać środki na projekt biblioteki. 
Radna Dębowska – Ignaciuk przypomniała, że radny Nieciecki był przeciwny budowie świetlicy w 
Giełczynie. Obecnie zabiega on o środki na projekt biblioteki, która faktycznie ma być świetlicą. 
Radny Jastrzębski wyraził zdanie, że środki, które można pozyskać na bibliotekę w Starych Kupiskach 
będą stanowić majątek całej gminy, a budynek będzie służył mieszkańcom. 
Radny Lutostański opowiedział się za sfinansowaniem projektu. Zwrócił jednocześnie uwagę na 
koszty późniejszego utrzymania i wyposażenia obiektu. 
Radna Jałowiecka przypomniała, że wcześniej radny Nieciecki opowiadał się za likwidacją bibliotek. 
Radny Zacharczyk stwierdził, że podobnie jak w przypadku biblioteki w Podgórzu, będzie głosował 
przeciwko projektowi biblioteki w Starych Kupiskach. Wyraził opinię, że w istniejącym budynku 
szkoły można stworzyć zarówno bibliotekę jak i czytelnię oraz że w gminie jest wiele innych 
ważniejszych spraw. 
Radny Kuzia stwierdził, że ekonomicznie budowa kolejnej świetlicy jest nieuzasadniona, ale 
wszystkich mieszkańców należy traktować jednakowo. W innych miejscowościach są zarówno 
biblioteki jak i świetlice, a Stare Kupiski są najliczniejszą miejscowością. 
Wójt opowiedział się za realizowaniem inwestycji ze względu na środki zewnętrzne jakie wpłyną do 
Gminy Łomża. Byłby przeciwny budowie świetlicy, gdyby trzeba było na jej rzecz rezygnować z 
innych inwestycji. Jest świadomy kosztów utrzymania obiektów jakie powstaną po ich budowie, ale 
wysokość pozyskiwanych środków z zewnątrz przemawia za podjęciem się zadania. Radny Nieciecki 
powinien również podjąć próbę pozyskania środków wśród mieszkańców, co pokazałoby Radzie, że 
zależy im na tej inwestycji. 
Radny Jastrzębski wyraził zdanie, aby poddać pod głosowanie wniosek radnego Niecieckiego pod 
warunkiem, że pozyska środki na projekt sam. Jest przeciwny wydatkowania środków na ten cel z 
budżetu gminy. 
Radny Nieciecki powiedział, że porozmawia z sołtysem wsi o możliwości załatwienia sprawy podczas 
zbierania podpisów o podłączenie wsi do gazociągu. 
Przewodnicząca zapytała o możliwość zebrania przez radnego Niecieckiego części środków na 
projekt oraz znalezienie tańszego jego wykonawcy. 
 
Po zakończonej dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przekazania środków na 
projekt budowy świetlicy w Starych Kupiskach. W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Za 
głosowało 7 radnych, 5 przeciwko, 3 wstrzymało się od głosu. Wniosek został przyjęty większością 
głosów. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. W 
głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 14 radnych, 1 przeciwko. Uchwała 
została podjęta większością głosów. 
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Uchwała Nr XXXV/186/13 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Gminy 

Łomża na lata 2012 - 2015 
stanowi załącznik Nr 13 do protokołu 

 
Przewodnicząca zarządziła przerwę o godz. 13:40. 
Po przerwie do obrad nie powróciła radna Dębowska – Ignaciuk. Obecnych 14 radnych. 

 
Do punktu 8.f: 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na 
poprzedzającym sesję posiedzeniu wspólnym Komisji. Otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Inspektor Jastrzębska poinformowała, że po przyjęciu uchwały, jeszcze w tym roku potrzebne 
będzie wydatkowanie środków z budżetu na opracowanie Zintegrowanej Strategii Rozwoju 
Łomżyńskiego Obszaru Funkcjonalnego, która musi powstać do końca listopada. Finansowanie 
zintegrowanych inwestycji terytorialnych Łomżyńskiego Obszaru Funkcjonalnego będzie odbywało 
się ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego. Inspektor dodała, 
że, gdy łomżyński obszar nie powstanie, całość kwoty 30 mln zł, zostanie przydzielona 
Białostockiemu Obszarowi Funkcjonalnemu. 
Wójt Nowakowski powiedział o samorządach, które przystępują do obszaru – gm. Piątnica, gm. 
Nowogród. Powiedział o dobrych i perspektywicznych stosunkach z miastem Łomża. Zwrócił się do 
radnych o poparcie projektu uchwały, który jest szansą na pozyskanie wspólnymi siłami 
dodatkowych środków zewnętrznych dla regionu. 
Radny Chojnowski zwrócił uwagę na ilość środków na inwestycje jaka została przegłosowana na 
sesji. Zawnioskował, aby radny Nieciecki zebrał pieniądze na projekt świetlicy w Starych Kupiskach, 
a część pieniędzy przeznaczyć na wydatki związane z powstaniem Łomżyńskiego Obszaru 
Funkcjonalnego. 
Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek radnego Chojnowskiego jest niemożliwy do zrealizowania 
ze względów prawnych. 
Radny Kłys zapytał o wysokość środków w nowej perspektywie na Regionalny Program Operacyjny. 
Inspektor Jastrzębska poinformowała, że kwota wynosi 1 mld 88 mln zł. Na Łomżyński Obszar 
Funkcjonalny przeznaczona byłaby kwota 7-8 mln zł. Wymieniła inwestycje jakie gmina 
zaproponowała do finansowania w ramach obszaru – drogowe, termomodernizacja budynków, 
opieka społeczna. Na chwilę obecną nie wiadomo jakiego rodzaju inwestycje będą mogły być 
realizowane. 
Radny Kłys powiedział o możliwości zawierania porozumień z innymi samorządami, za pomocą 
których możliwe jest pozyskiwanie środków w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. 
Gmina Łomża mogłaby być liderem w takim porozumieniu. W ramach obecnie proponowanego 
projektu uchwały liderem będzie miasto Łomża i do końca nie wiadomo, ile środków przypadnie 
Gminie Łomża. 
Wójt Nowakowski stwierdził, że większe szanse na powodzenie ma porozumienie dużej aglomeracji 
miejskiej z gminami ościennymi. 
Radny Nieciecki wyraził zdanie, że wydatek 15 tys. jest mało istotny w porównaniu z kilkoma 
milionami jakie może pozyskać gmina po przystąpieniu do obszaru. 
 
Po zakończonej dyskusji Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu jawnym udział wzięło 14 radnych. Za głosowało 11 radnych, 3 wstrzymało się od 
głosu. Uchwała została podjęta większością głosów. 
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Uchwała Nr XXXV/187/13 
w sprawie powołania Łomżyńskiego Obszaru Funkcjonalnego 

stanowi załącznik Nr 14 do protokołu 
 

Radny Kuzia złożył wniosek o przesunięcie pozostałych punktów porządku obrad na następną sesję. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie złożonego wniosku. W głosowaniu jawnym udział 
wzięło 14 radnych. Za głosowało 5 radnych, przeciwko 8, 1 wstrzymał się od głosu. Wniosek został 
odrzucony. 

 
Do punktu 9: 
 
W tym punkcie Przewodnicząca odczytała stanowisko w sprawie zaniechań polegających na 
powstaniu braków w dokumentacji złożonej przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad 
do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Białymstoku skutkujących wydaniem ostatecznej 
decyzji środowiskowej dotyczącej budowy Via Baltica z wyłączeniem odcinka obwodnicy Łomży. 
Radny Kłys zwrócił się o dopisanie jednej poprawki dotyczącej mieszkańców Gminy Łomża. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia stanowiska z jedna poprawką. W 
głosowaniu jawnym udział wzięło 13 radnych. Za głosowało 13 radnych. Stanowisko zostało przyjęte 
jednogłośnie. /załącznik Nr 15 do protokołu/ 
 
Do punktu 10: 
 
Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali sprawozdanie w materiałach i poprosiła o 
zadawanie pytań. Odpowiedzi udzielał Dyrektor Zarządu Ekonomicznego Szkół Gminy Łomża 
Tomasz Tyszka /sprawozdanie stanowi załącznik Nr 16 do protokołu/. 
 
Podjęto dyskusje na temat wyników egzaminów wśród gminnych szkół i odniesienia ich do wyników 
szkół w powiecie łomżyńskim. 
 
Do punktu 11: 
 
W tym punkcie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Kłys przedstawił protokół kontroli 
przeprowadzonej w dniach 26 marca, 8 kwietnia i 6 czerwca 2013 r. z zakresu zatrudniania i 
działania za zlecenie Urzędu Gminy Łomża Pana Andrzeja Zajkowskiego /załącznik Nr 17 do 
protokołu/. Kontrola była wynikiem skargi Pana Ryszarda Okuniewskiego na współpracę Urzędu 
Gminy z architektem Panem Andrzejem Zajkowskim. 
 
Radny Kuzia zapytał, czy pan Zajkowski jest gdzieś zatrudniony na etat. 
Przewodniczący Kły poinformował, że Komisja skupiła się na działalności Urzędu i Wójta Gminy. Pan 
Zajkowski prowadzi firmę i świadczy usługi. 
Radny Jastrzębski zwrócił uwagę na przedstawianie w protokole pana Zajkowskiego w złym świetle. 
Przewodniczący Kłys wyjaśnił, że Komisja analizowała procedurę, a nie osobę Pana Zajkowskiego. 
Wójt Nowakowski stwierdził, że uwagi i zalecenia Komisji Rewizyjnej będą wzięte pod uwagę w celu 
usprawnienia działania Urzędu. 
Radny Nieciecki zapytał o ilość przygotowanych decyzji o warunkach zabudowy w porównaniu z 
gminami sąsiednimi. Zwrócił uwagę na zmniejszoną liczbę przygotowanych decyzji w urzędzie w 
stosunku do lat ubiegłych oraz na wysokość środków wydanych na decyzje sporządzone na 
zewnątrz, które są niemal równe maksymalnej kwocie zlecania usług bez przetargu. 
 
O godz. 14.45 obrady opuściła radna Ostrowska. Obecnych 13 radnych. 
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Przewodniczący Kłys odpowiedział, że kwestie te nie były szczegółowo analizowane przez Komisję. 
Wójt Nowakowski wyjaśnił, że Kierownik Walczuk oprócz kierowania całym referatem Rozwoju 
Gospodarczego i Ochrony Środowiska sporządza również decyzje o warunkach zabudowy z uwagi na 
uprawnienia jakie posiada. Poprzednio zatrudniony Kierownik nie miał tego zadania w swoim 
zakresie czynności. W większości innych urzędów nie ma zatrudnionych architektów i zleca się prace 
na zewnątrz. W Gminie Łomża wydaje się więcej decyzji niż w mieście Łomża. Pracy wciąż przybywa. 
Pracownicy urzędu wykonują swoją pracę rzetelnie. Wójt powiedział o pozytywnych opiniach 
petentów załatwianych w Urzędzie Gminy. Na ogólną ilość wydawanych decyzji o warunkach 
zabudowy, negatywne decyzje stanowią znikomą ilość. 
Radny Kuzia powiedział o nieuzasadnionym przeciąganiu procedury wydania decyzji o warunkach 
zabudowy w jego sprawie. 
 
O godz. 15:00 obrady opuścił radny Kuzia. Obecnych 12 radnych. 
 
Przewodnicząca Cychol zapytała o ostatni punkt zaleceń dotyczący przekazania informacji do 
odpowiednich instytucji z prośbą o zbadanie procedur poprzedzających zawarcie umów z panem 
Andrzejem Zajkowskim, o jaką instytucję chodzi. 
Przewodniczący Kłys odpowiedział, że Rada powinna określić, której instytucji należy przekazać 
informację. Komisja Rewizyjna nie jest w stanie wyjaśnić wątpliwości powstałych po 
przeprowadzonej kontroli. 
 
Radny Lutostański zwrócił się do Przewodniczącej o umieszczenie punktu dotyczącego protokołów 
Komisji Rewizyjnej we wcześniejszej części porządku obrad. 
 
Po zakończonej dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia wniosków i 
zaleceń pokontrolnych. W głosowaniu jawnym udział wzięło 12 radnych. Za głosowało 10 radnych, 2 
przeciwko. Wnioski i zalecenia pokontrolne zostały przyjęte większością głosów. 
 
Do punktu 12: 
 
Wójt Gminy przedstawił informację zgodnie z wymogiem ustawowym dotyczącą oświadczeń 
majątkowych /informacja stanowi załącznik Nr 18 do protokołu/. Przewodnicząca Rady, jako 
podmiot dokonujący analizy odczytała informację zgodnie wymogiem ustawowym oraz 
przedmiotowe pisma przesłane przez Naczelnika Urzędu skarbowego w Łomży jako właściwego 
miejscowo oraz Wojewodę Podlaskiego. /informacje stanowią załączniki nr 19, 20 i 21 do 
protokołu/  
Do informacji radni nie wnieśli uwag. 
 
Do punktu 13: 
 
W tym punkcie inspektor Pazik przedstawiła pismo Prezesa Sądu Rejonowego w Łomży w sprawie 
wyznaczenia podmiotów, w których skazani mogliby odbywać prace społecznie użyteczne. 
Poinformowała o przekazanym przez Wójta wykazie. /pismo i wykaz stanowią załączniki Nr 22 do 
protokołu/ 
 
Radny Lutostański poruszył temat zgłaszanej na wcześniejszej sesji propozycji utworzenia w gminie 
Karty wielodzietnej Rodziny. 
Wójt Nowakowski zasugerował, aby tym tematem zająć się na poszczególnych Komisjach i 
wypracować propozycje w tym temacie. Powiedział o ograniczonych możliwościach gminy w 
porównaniu z miastami. 
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Przewodnicząca stwierdziła, że należy zrobić rozeznanie co do ilości rodzin wielodzietnych w gminie. 
Dofinansowane mogłyby być np. dojazdy. 
 
O godz. 15:10 obrady opuścił radny Krzeczkowski. Obecnych 11 radnych. 
 
Przewodnicząca oddała głos radnej powiatu Wiesławie Masłowskiej, która poinformowała o 
zebraniu, które odbyło się 18 września w Konarzycach z mieszkańcami i samorządowcami. W dniu 
dzisiejszym odbyło się posiedzenie Zarządu Powiatu, na którym radna uzyskała odpowiedź co do 
remontu odcinka 250-300 m. ul. Młynarskiej w tej wsi, z której wynika, że Powiat przystąpi do 
naprawy jeśli gmina dofinansuje ją w kwocie 20 tys. zł. Łączny koszt wyniesie 50 tys. zł. Jeśli będzie 
nawieziony na tym odcinku żwir lub inny materiał pojawi się problem z zalewaniem posesji. 
Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych zaproponował zebranie istniejącej nawierzchni i naniesienie 
nowej nawierzchni, która stanowiłaby podłoże dla nowej drogi. Radna zyskała również informacje 
na temat projektów na drogi Konarzyce – Łochtynowo i Łomża – Szablak. Projekty i inwestycje będą 
wykonywane jeśli gmina będzie partycypowała w kosztach. 
 
O godz. 15:20 obrady opuściła radna Marusa. Obecnych 10 radnych. 
 
Radny Kłys zaproponowała wystosowanie pisma w sprawie dofinansowania, które deklarował na 
spotkaniu członek Zarządu Województwa Jacek Piorunek. Na zebraniu była również mowa o kwocie 
15 tys. zł dofinansowania przez gminę. 
Radny Zacharczyk poruszył wykonanego już projektu na tą drogę, którego sfinansowanie poszło na 
marne. 
Radna Masłowska powiedziała o brakach w sporządzonym projekcie. Jego zmiana wymaga kwoty 8 
tys. zł. Gmina miałaby partycypować w kosztach z wkładem 4 tys. zł. 
Radny Jastrzębski stwierdził, że ktoś musi ponieść za to konsekwencje. 
Radny Chiliński zapytał, co się dzieje w sprawie projektu na drogę Stara Łomża – Pniewo. 
Radna Masłowska odpowiedziała, że „realizacja tego projektu to kwota kilkunastu milionów złotych, 
wszystkim zależy na jego realizacji, jeśli będzie wspólna wola, zarówno z jednej jak i drugiej strony 
pieniądze, ja zaproponowałam, że skoro nas nie stać na cały odcinek, to róbmy po 2 po 3 kilometry i 
kiedyś ta inwestycja się zakończy”. Powiedziała o informacji starosty o złożonym projekcie 
związanym ze ścieżkami rowerowymi. Do końca grudnia będzie wiadomo, czy zostanie pozytywnie 
rozpatrzony. 
Radny Kłys zauważył, że ze strony gminy były już przekazane środki na przedmiotowy projekt 
drogowy. 
 
Do punktu 14: 
 
Przewodnicząca zamknęła obrady XXXV sesji Rady Gminy Łomża o godz. 15:30. 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokolant – Artur Marek      Przewodniczący Rady 
 
              Barbara Cychol 
Łomża, 30 października 2013 r. 


